



Press Release / Communiqué de presse (version française ci-dessous)

Le Mans – Thursday, the 11th of October 2018 – Official Qualifying Practice

Major worldwide event of IAME has got under way at Le Mans!



The international IAME final that has attracted a huge, quality-packed field is one of the biggest karting events of the sporting year. And the 2018 meeting is no exception with 466 drivers and all the big names among the major international teams attending. No fewer than 47 countries are represented at this event, which is spread out over a week. The big ACO complex beside Le Mans (France) is the ideal place to host this vast organisation, which is already celebrating its seventh anniversary! The IAME Italian factory that's well known in karting circles and creator of the X30 Challenge has every reason to be proud of this major worldwide event.

While we do not yet know the names of the winners here's the state of play after the official qualifying sessions.



www.iamekarting.com



X30 Senior: the Strawberry team on top

The 144 entries thought that they had done a perfect job preparing for this very important timed session after running on a dry track in free practice. But then it began to rain on Wednesday in the middle of the afternoon just as the first drivers were getting ready to take to the track. Everybody had to shod wet weather tyres and in these tricky conditions experienced Australian Pierce Lehane (Tony Kart) clinched a superb pole position. His British team-mate, Mark Kimber, (Tony Kart) made it a double for the Strawberry Racing team. Into third and fourth came another British driver, Clayton Ravenscroft (Kosmic), and Italian Leonardo Caglioni (KR).



X30 Junior: Victorsson quickest

As in X30 Senior, the track was still damp late on Wednesday afternoon for timed practice for the 12-14 year olds. Pole position changed hands on several occasions and finally Philip Victorsson (Kosmic) from Sweden set the fastest lap overall. The recently crowned FIA Karting Junior World Champion, Victor Bernier (Kosmic), did not disappoint and bagged second place in front of Belgian Loïs Delbart (Kosmic) and English driver Taylor Barnard (KR), who flies the colours of the Rosberg Young Drivers' Academy.

X30 Mini: 70 drivers battling for pole

The number of the youngest drivers has gone from 36 to 70 in only a year, proof of the meteoric rise in popularity of this category all over the world. On Thursday, the circuit was dry again and Spaniard Miguel Peiro Luzarraga (FA Kart) shone at the wheel of his machine in the colours of the make created by Fernando Alonso by taking first place. The 2017 winner, Brent Crews (KR) from America, is ready to pounce from second place on the grid in front of Frenchman Maxens Verbrugge (Parolin) and Brit Freddie Slater (KR).



X30 Master: The French dominate

For several years now the over-30s category has been the happy hunting ground of French drivers and they confirmed this in 2018 by clinching the first three places. François Peurière (Tony Kart) set the fastest time in front of Alexandre Leotta (KR) and Julien Poncelet (Top Kart). Into fourth came Brazilian Leonardo Nienkotter (Comp Kart).

X30 Super: Callum Bradshaw tops the time sheets

This category in which the karts are powered by the ultra-powerful 45 bhp engine for a weight of 155 kg attracts not only very talented drivers who are major competition regulars, but also amateurs hell-bent on experiencing thrills. British hope Callum Bradshaw (CRG) set pole followed by Dane Nicklas Nielsen (Praga) entered under the banner of Ralf



Schumacher's RS team. Englishman Danny Keirle (KR), who is coming from X30 Senior category, was third quickest in front of Frenchman Pierre Loubère (Praga).

Super Shifter: Swiss driver Rohrbasser sets the fastest time

In the only category using an engine with a gearbox (175cc, 6 speeds), Swiss driver Nicolas Rohrbasser was fastest with a stunning lap one-tenth-and-a-half seconds quicker than Brit Thomas Bale (Kosmic). Besides sealing pole position the Spirit Racing team also put Swiss driver Kevin Ludi (Kosmic) in fourth place behind Frédéric Op De Beeck (Formula K). As in the Mini, Master and Super categories the drivers' timed sessions took place on a dry track.

The qualifying heats have already begun in all the categories and will continue until Saturday evening. The finals will take place on Sunday 14th October 2018.

> Facebook page "IAME" : <https://www.facebook.com/iame.the.heart.of.kart>

> Full results, live streaming and live timing available from the IAME Karting website: <http://www.iamekarting.com>

Press Relations: Kart Mag Organisation - redaction@kartmag.fr

Photos by Jules Benichou (21creation.com) - Lionel Gripon (Agence LGP) - Tino Cacopardo (CT Photos)

For Media Information Purposes - Non-contractual document - No regulatory value



www.iamekarting.com





Version française - Jeudi 11 octobre - Essais chronométrés

Au Mans, le grand événement mondial de la IAME a débuté



Avec son plateau incroyablement quantitatif et qualitatif, la Finale Internationale IAME représente l'un des plus grands événements Karting de l'année sportive. L'édition 2018 n'échappe pas à la règle, avec la présence de 466 pilotes et des plus grands teams internationaux. Pas moins de 47 pays sont représentés lors d'un meeting qui s'étale sur près d'une semaine. L'impressionnant complexe de l'ACO au Mans (France) se prête idéalement à cette organisation de très grande envergure, qui fête déjà sa 7^e édition. Motoriste de renom dans le karting et créateur du Challenge X30, l'usine italienne IAME peut être fière de la réussite de cette grande épreuve mondiale. Avant de connaître le nom des vainqueurs, voici un premier bilan après les séances de qualifications officielles...



www.iamekarting.com



X30 Senior : Le team Strawberry au rendez-vous

Les 144 engagés pensaient avoir parfaitement préparé ce moment si important des essais chronométrés, après avoir profité d'une piste sèche durant les essais libres. Mais la pluie tombait mercredi en milieu de journée, juste avant que les premiers ne rentrent en piste. Les pneus pluie étaient de sortie et, dans ces conditions, l'expérimenté Australien Pierce Lehane (Tony Kart) réalisait une splendide pole position. Son équipier Britannique Mark Kimber (Tony Kart) assurait le doublé pour le team Strawberry Racing. Clayton Ravenscroft (Kosmic), un autre Britannique, et l'Italien Leonardo Caglioni (KR) prenaient les deux places suivantes.

X30 Master : Les Français au top

Cela fait de nombreuses années que la catégorie des plus de 30 ans est animée par les pilotes français et ils ont encore confirmé en décrochant les trois meilleurs temps. François Peurière (Tony Kart) a devancé Alexandre Leotta (KR) et Julien Poncelet (Top Kart). Le Brésilien Leonardo Nienkotter (Comp Kart) pointe en 4e position.



X30 Junior : Victorsson le plus rapide

Comme en X30 Senior, la piste est restée humide mercredi en fin de journée pour les chronos des 12-14 ans. La pole position a fréquemment changé de mains et c'est finalement le Suédois Philip Victorsson (Kosmic) qui réalisait la meilleure performance absolue. Récemment sacré Champion du Monde Junior FIA Karting, Victor Bernier (Kosmic) n'a pas déçu en se classant 2e devant le Belge Loïs Delbart (Kosmic) et le Britannique Taylor Barnard (KR), qui porte les couleurs de la Rosberg Young Drivers Academy.

Super Shifter : Le Suisse Rohrbasser à l'heure exacte !

Dans la seule catégorie à utiliser un moteur à boîte de vitesses (175cc, 6 rapports), le Suisse Nicolas Rohrbasser (Kosmic) a impressionné en reléguant le Britannique Thomas Bale (Kosmic) à un dixième et demi. Outre le gain de la pole position, le team Spirit Racing a également placé le Suisse Kevin Ludi (Kosmic) en 4e position derrière Frédéric Op De Beeck (Formula K). Comme en Mini, Master et Super, les pilotes ont pu profiter d'un temps sec.



X30 Mini : 70 pilotes pour une pole

Du côté des plus jeunes pilotes, l'effectif est passé de 36 à 70 engagés en un an, preuve de l'essor de cette catégorie dans le monde. Le jeudi sur une piste redevenue sèche, l'Espagnol Miguel Peiro Luzarraga (FA Kart) a brillé au volant de son matériel aux couleurs de la marque créée par Fernando Alonso. Vainqueur en 2017, l'Américain Brent Crews (KR) est en embuscade en 2e position devant le Français Maxens Verbrugge (Parolin) et le Britannique Freddie Slater (KR).

X30 Super : Callum Bradshaw aux commandes

Avec son moteur ultra puissant d'environ 45 chevaux pour 155 kg, cette catégorie regroupe aussi bien des pilotes de grand talent, habitués des grandes compétitions internationales, que des amateurs à la recherche de sensations. L'espoir Britannique Callum Bradshaw (CRG) a réalisé la pole position devant le Danois Nicklas Nielsen (Praga), engagé sous la bannière du team RS de Ralf Schumacher. Issu du X30 Senior, le Britannique Danny Keirle (KR) a réussi son passage en Super en s'offrant la 3e meilleure performance devant le Français Pierre Loubère (Praga).





Les manches de qualification ont d'ores et déjà commencé dans toutes les catégories et s'échelonneront jusqu'à samedi soir. Les phases finales auront lieu dimanche 14 octobre 2018.

Page Facebook "IAME" : <https://www.facebook.com/iame.the.heart.of.kart>

Résultats complets, live streaming et live timing accessibles à partir du site IAME Karting : <http://www.iamekarting.com>

Relations Presse : Kart Mag Organisation - redaction@kartmag.fr

Photos Jules Benichou (21creation.com) - Lionel Gripon (Agence LGP) - Tino Cacopardo (CT Photos)

A des fins d'information media, aucune valeur réglementaire



www.iamekarting.com

